
Ďakujem ti Charles. 

A vítam aj nového prezidenta Cyperskej republiky Nikosa Christodoulidesa, ktorý je s nami po 

prvýkrát. Stotožňujeme sa s odhodlaním znovuzjednotiť vašu krajinu pod záštitou plánu OSN. 

Môžete sa spoľahnúť na Európsku úniu a našu solidaritu. 

Solidarita je to, o čo sa musíme naďalej snažiť s Ukrajinou – a to z politického, hospodárskeho, 

humanitárneho a vojenského hľadiska. A bude to ešte ťažšie. Vidíme, že vojnová únava spolu 

s ruskou propagandou prináša vplyv. Bude sa stále ťažšie vysvetľovať, prečo je existenčné, aby 

Európa stála pri Ukrajine. Prečo cena slobody nie je príliš vysoká. No my musíme, a som 

vďačná za jednotu pri tomto stole. 

Musíme myslieť na ďalšie kroky. Hlavným cieľom musí zostať mier a EÚ má jedinečnú 

pozíciu na to, aby mu pomohla – ale na to, aby nastal mier, musí existovať Ukrajina. A bez 

našej podpory existovať nebude. 

Dohoda o dodávke a spoločnom obstarávaní munície predstavuje prelomový moment – 

moment odhodlanosti a odolnosti. Potrebuje ju Ukrajina. Potrebuje ju Európa. Toto je o 

zachovaní Ukrajiny, ako aj o zachovaní Európy. 

Pokrok v spoločnom obstarávaní nás približuje o ďalší krok smerom k cielenejšej európskej 

obrannej a bezpečnostnej politike. Opäť potrebujeme viac Európy. 

Rusko tvrdo zasiahlo našich desať balíkov sankcií. Musíme však odstrániť všetky zostávajúce 

medzery – oblasti v našom systéme, ktoré stále umožňujú Putinovim spojencom využívať 

prístup do EÚ. Sankcie fungujú, sú nevyhnutné a primerané, ale musia sa riadne vykonávať a 

musíme naďalej spolupracovať s tretími krajinami, aby aj ony išli s nami. 

Musíme tiež urobiť viac, aby sme zabránili tomu, aby sa humanitárna situácia na Ukrajine ešte 

viac vymykla kontrole, najmä pokiaľ ide o deti. 

Deti sú obeťami nezákonného vyhostenia a nezákonného presunu z okupovaných oblastí 

Ukrajiny do Ruska. Ide o približne 16 000 detí. 

Putin a jeho spolupáchatelia musia byť sankcionovaní a braní na zodpovednosť na všetkých 

úrovniach. Preto vítame zatykače Medzinárodného trestného súdu. Musíme stavať práve na 

tomto impulze, ktorý môže fungovať v súčinnosti s potrebou zriadiť osobitný medzinárodný 

tribunál pre trestný čin agresie spáchaný voči Ukrajine. 

Ako Európska únia sme najsilnejší, keď prijímame spoločnú zodpovednosť a konáme spoločne 

tak, ako to robíme teraz. 

Chcem tiež zdôrazniť situáciu v Moldavsku. Maia Sanduová robí zázraky pri zabezpečovaní 

toho, aby piliere demokracie naďalej stáli. Musíme pevne stáť voči ruským pokusom o ich 

oslabenie. Apelujem, aby sme naďalej ponúkali praktickú, hospodársku a politickú podporu, 

ako to robíme doteraz.   

To isté platí aj pre našu podporu demokratických síl v Gruzínsku a Bielorusku. A je odkazom 

aj tým, ktorí bojujú za ženy, život a slobodu v Iráne. 

Cieľ Ruska je jasný. Chce nastoliť falošné pohodlie sveta rozdeleného na znepriateľené frakcie. 

Musíme sa proti tomu postaviť. 



Prosperita Európy a zlepšenie života európskych občanov sú základným kameňom budovania 

našej Európskej únie.  Na to musíme hľadieť stále. Európe sa v histórii opakovane, keď čelila 

nepriaznivej situácii, podarilo vyjsť silnejšou. 

  

Náš jednotný trh poskytuje európskym podnikom odrazový mostík na vstup na svetové trhy. 

Naše hospodárstva EÚ sú konkurencieschopné. Musia nimi aj naďalej zostať. Ako trh 450 

miliónov obyvateľov sme silnejší. 

Dvojaká transformácia Európskej únie sa môže uskutočniť s odhodlaním našich ľudí, ale len 

vtedy, ak vytvoríme priaznivé podmienky na jej uskutočnenie. Musíme vysvetliť, že prechod 

na ekologické hospodárstvo sa oplatí ľuďom, podnikom a ich rodinám. 

Ekológia nesmie byť výsadou tých, ktorí si môžu dovoliť drahé ekologické autá a nákladné 

energeticky účinné izolačné systémy. Nemôžeme vytvoriť spoločenskú priepasť medzi tými, 

ktorí môžu, a tými, ktorí nemôžu byť zelení, keď sa zarábanie na ich živobytie stalo 

naliehavejším. Nesmieme pritom na nikoho zabudnúť. 

Bez verejnej podpory sa to nestane. 

Preto potrebujeme presné investície s jasnými cieľmi a ukazovateľmi výkonnosti. Podniky 

budú investovať do zelenej transformácie len s jasným obchodným zdôvodnením a stimulmi. 

S jasnými cieľmi môžeme tento proces usmerniť a udržať si našu konkurenčnú výhodu. 

Investície do vedúceho postavenia Európy, investície do strategických technológií, ako sú 

slnečná a veterná energia, tepelné čerpadlá a batérie, budú prínosom pre nás všetkých. Musíme 

sa zlepšiť, pokiaľ ide o ľahší prístup k existujúcim finančným prostriedkom a menšiu 

byrokraciu. A ako som už uviedla, potrebujeme rovnaké podmienky, ale musíme sa vyhnúť 

protekcionistickému závodu. 

Potrebujeme aj súkromné investície, aby naše MSP a startupy zostali v Európe. Je nevyhnutné 

dobudovať úniu kapitálových trhov, ktorá je stále príliš roztrieštená. 

Európsky parlament je odhodlaný efektívne pracovať na návrhoch týkajúcich sa trhu s 

elektrickou energiou, priemyselného plánu, Zelenej dohody, aktu o emisne neutrálnom 

priemysle, aktu o kritických surovinách. 

Pre nás všetkých je dôležitá legislatívna predvídateľnosť. Ak existujú obavy v súvislosti s 

legislatívnymi návrhmi, musíme ich včas nastoliť, aby sme našli pragmatické riešenia.    

Dôsledky problémov Silicon Valley Bank a Credit Suisse sme videli na početných titulkách. 

Náš bankový sektor eurozóny je odolný. Spoločne sme zaviedli spoľahlivé záruky na ochranu 

nášho bankového sektora EÚ. Európska centrálna banka je pripravená v prípade potreby 

zasiahnuť, zatiaľ čo vplyv na EÚ sa zatiaľ zdá obmedzený. 

Dokončenie bankovej únie však zostáva prioritou na zabezpečenie ďalšej finančnej stability 

pred ďalším otrasom. 

Pokiaľ ide o migráciu, Európsky parlament bude zohrávať svoju úlohu. Sme pripravení 

hlasovať na budúci týždeň, ale žiadame výsledky pri zostávajúcich spisoch o solidarite. V 

tomto zmysle mám na mysli nariadenie o riadení azylu a migrácie a nariadenie o krízových 

situáciách a vyššej moci. 



Takto dosiahneme kriticky dôležitú rovnováhu, ktorú v týchto otázkach potrebujeme a ktorá 

nám umožní: chrániť hranice, poskytovať ochranu a dôstojnosť tým, ktorí ju potrebujú, 

efektívne vrátiť tých, ktorí nemajú právo, a rozbiť podnikateľský model obchodníkov s ľuďmi, 

ktorí profitujú z najzraniteľnejších.   

Musíme naďalej konať jednotne a prinášať viac Európy tam, kde je to dôležité. 

Viac Európy neznamená, že všetci budú rovnakí. Sme rôzni a hrdí na to, akí sme. Naratív o 

Európe, ktorá sa snaží dosiahnuť, aby bol každý rovnaký, jednoducho nie je pravdivý. Ceníme 

si našu jednotu v rozmanitosti. Chápeme, že musíme byť veľkí vo veľkých veciach a malí v 

malých veciach – a nie je pre nás nič väčšie, než otázky, ktoré máme dnes na stole. 

Ďakujem vám. 

 


